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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 389 (FLF alm. del) stillet den 4. juni 

2014 efter ønske fra Trine Mach (SF) 

 

Spørgsmål nr. 389: 

”Vil ministeren i forlængelse af besvarelsen af FLF alm. del - samrådsspm. AH overveje en 

screeningordning som i Norge, hvor besætninger over en vis størrelse screenes, og hvor der 

efterfølgende bl.a. føres kontrolovervågning af smittefri besætninger for på den måde at skabe 

overblik over omfanget og derved kunne vurdere, hvilke tiltag der er relevante at tage i brug.” 

 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som oplyser følgende, hvortil jeg kan 

henholde mig: 

”Forholdene i Norge og i Danmark kan ikke uden videre sammenlignes. 

Fødevarestyrelsen er ved at foretage en screening for MRSA i 200 svinebesætninger med henblik 

på at bestemme, hvor udbredt MRSA er i danske svinebesætninger. Resultatet af denne 

undersøgelse vil sammen med resultatet af de norske undersøgelser indgå i det videre arbejde 

med MRSA i Danmark.  

Fødevarestyrelsen har estimeret, at det kan koste mere end 100 millioner kroner at teste alle 

svinebesætninger, mens en stikprøveundersøgelse på 200 besætninger vil være lige så sigende for 

at bestemme prævalensen. Dertil kommer, at en screening for MRSA i alle svinebesætninger alene 

vil give et øjebliksbillede. At en besætning testes fri den ene dag er ingen garanti for, at 

besætningen fortsat er MRSA-negativ den næste dag, da der bl.a. er stor risiko for MRSA-

introduktion fra miljø eller personer. Det kan give en falsk tryghed.  

Fødevarestyrelsen er i tæt dialog med den norske søsterstyrelse Mattilsynet, og de erfaringer, der 

bliver gjort i Norge, vil blive udnyttet i det omfang, de kan overføres til danske forhold og ud fra en 

samfundsøkonomisk betragtning giver mening.” 
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